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Vážení klienti, 

vítám Vás u dalšího čísla našeho 

zpravodaje. 

V úvodu se ještě vrátíme 

k výsledkům třídění a recyklace 

odpadů v loňském roce a 

informacím o struktuře nákladů 

Systému EKO-KOM, na kterou se 

nás tak často ptáte.

Podrobně Vám vysvětlíme novou 

zákonnou povinnost: povinný 

obsah recyklátu v jednorázových 

nápojových PET lahvích.

A tradičně přidáváme informace 

o našich aktivitách na podporu 

prevence a třídění odpadů.

Přeji Vám krásné podzimní dny!

Martin Fojtík

ředitel klientského oddělení, 

EKO-KOM, a.s.

E k o - k o m u n i k a c e

vážení klienti,

dovolte mi, abych vám v krát-
kosti představil podzimní vydá-
ní naší eko-koMunikace.  
i tentokrát jsme zaměřili na ty 
nejdůležitější změny, které rok 
2021 přinesl a stále ještě při- 
náší. v prvním z příspěvků vám 
blíže vysvětlíme, jak je to 
s recyklací obalů v čr a jak se 
statisticky změní dosahovaná 
míra recyklace obalů za tento 
rok. další z příspěvků shrnuje 
nové cíle pro recyklaci plastů 
a náš plán, jak jich dosáhnout. 
pokusili jsme se také nastínit, 
jak se do budoucna změní 
struktura nákladů na zajištění 
zpětného odběru a využití 
odpadů z obalů a s tím souvise-
jící zvýšení klientských poplat-
ků a jejich ekomodulování. 

přeji vám příjemné čtení  
a klidný podzim. 

Martin Fojtík,
ředitel klientského oddělení, 
eko-koM, a.s.

E d i t o r i a l T ř í d ě n í  o d p a d ů

Jak se změní statistický 
výpočet dosahované 
míry recyklace obalů 
v ČR?

Jak jsme již mnohokrát zmiňo-
vali i recyklace, stejně jako 
jakákoliv jiná výroba má své 

limity – kapacitní, technologické 
i ekonomické. i přes tato omezení,  
se v čr dlouhodobě předává 
k recyklaci a jinému využití více 

než 70 % obalů uvedených na trh.
z celkových bezmála 1,23 mi- 

lionu tun jednocestných obalů 
uvedených na tuzemský trh klien-
ty systému eko-koM jich bylo 
v roce 2020 následně vytříděno 
a předáno k využití či dotřídění 

2  w w w. e k o k o m . c z

Třídění odpadů má v České republice již více než 
dvacetiletou tradici. Není tedy příliš velkým překva- 
pením, že tato činnost se zabydluje ve stále více 
tuzemských domácnostech, úřadech, v kancelářích, 
a že lidé třídí do barevných kontejnerů stále více 
využitelných odpadů. Často se ale řeší, zda se tyto 
vytříděné odpady dostatečně recyklují. 

EDITORIAL                        VÝSLEDKY ZA ROK 2023

Třídění a recyklace odpadů 
v ČR v roce 2023
Míra recyklace obalů se v ČR meziročně zvýšila o 4 %. 
Odpad třídí už 3/4 obyvatel ČR, k dispozici mají 
dobře dostupný a komfortní systém čítají-
cí téměř milion barevných popelnic. A loni 
do nich vytřídil každý obyvatel v průměru 
75,6 kg odpadu. Vyplývá to z aktuálních 
statistik Autorizované obalové společ-
nosti EKO-KOM. 

99 % obyvatel ČR tak má mož-
nost ve svých městech odpady 
třídit a 75 % jich tak pravidelně 
činí. V ČR bylo k 31. 12. 2023 
k dispozici více než 920 tisíc ba-
revných nádob na tříděný odpad 
a lidé to k nim měli ze svého 
bydliště v průměru 90 metrů. 
V některých obcích funguje tzv. 
pytlový sběr, tzn. že lidé třídí 
odpad přímo do pytlů skladova-
ných v domácnosti. Objemnější 
odpady nebo minoritní komodity 
lze pak třídit prostřednictvím 
sběrných dvorů, některé odpady 

mohou lidé odevzdat do výkupen 
surovin. 
Konkrétně každý obyvatel loni 
v ČR vytřídil v průměru 22,5 kg 
papíru, 17,1 kg plastů, 14,6 kg 
skla, 0,4 kg nápojových kartonů
a 21 kg kovů. Celková výtěžnost 
tak loni klesla o 2,4 kilogramy. 
Pokles produkce směsného 
komunálního odpadu skoro o 7,5 
kilogramu ale vyloučil nabízející 
se spekulace, že by lidé v třídění 
polevili.
Díky aktivnímu přístupu občanů 
se loni z celkového množství 

vyprodukovaných obalových 
odpadů podařilo předat 75 % 
k recyklaci a dalších 11 % k ener-
getickému využití. Míra recyklace 
obalů se tak meziročně zvýšila 
o 4 procentní body a celkové vy-
užití je oproti roku 2022 o 5 pro-
centních bodů vyšší. Co se týče 
komodit, tak nejvyšší míry využití, 
104 %, se podařilo dosáhnout 
u papírových obalů. Tento na 
první pohled možná překvapivý 
výsledek má však prozaické vy-
světlení. Jednak může docházet 

k neplnění povinností zpětného 
odběru pro obchodní balení 
u individuálně plnících firem. 
Jejich obaly tak mohou skončit 
evidované jako součást tzv. živ-
nostenských odpadů.
Částečně je to také díky obalům, 
které jsou spotřebiteli napřímo 
dovezeny s nákupem v zahraničí 
a nejsou při uvedení na trh evido-
vané v Systému EKO-KOM. Stejně 
tak nejsou obaly evidované při 
přímém nákupu zboží ze zahranič-
ního e-shopu, kdy tyto zahraniční 

e-shopy jsou černými pasažéry  
a povinnosti k obalům v ČR ne-
zajišťují ani neplatí. Spotřebitelé 
ale po rozbalení takto dodaného 
nebo dovezeného zboží obaly řád-
ně vytřídí. U plastových obalů byla 
celková míra využití 89 %, 78 %  
se podařilo dosáhnout u obalů 
ze skla. U kovových obalů jsme 
dosáhli 67% míry využití (91 % 
recyklace železných obalů a 30 % 
recyklace hliníkových obalů). 
A u dřevěných obalů se míra využití 
zvýšila z loňských 36 % na 42 %.

VÝSLEDKY ZA ROK 2023
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Třídění odpadů v ČR v roce 2023

1 261 452 Tun

obalových odpadů vzniklo v ČR

90 m
je průměrná docházková vzdálenost k nejbližším 
barevným kontejnerům

920 007 kusů
barevných sběrných nádob na tříděný odpad je 
v ČR k dispozici

86 %
všech použitých obalů bylo loni vytříděno a pře-
dáno k recyklaci nebo energetickému využití

21 301 fiRem
je zapojeno do systému EKO-KOM a finančně 
se tak podílí na sběru, recyklaci a využití 
obalových odpadů

75 %
obyvatel ČR pravidelně třídí odpad

6 185 obcí
umožňuje svým občanům třídit odpady 
a pravidelně za to získává finanční odměnu 
od systému EKO-KOM za množství vytřídě-
ných obalových odpadů

75,6  kg
papíru, plastů, skla, nápojových kartonů a kovů 
vytřídil v průměru za rok každý obyvatel ČR

www.jaktridit.cz

75,6 kg
odpadů 
za rok

22,5 kg papír

17,1 kg plast

14,6 kg sklo

0,4 kg nápojové kartony 

21,0 kg kov
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Do podpory třídění a recyklace obalů Systém EKO-KOM vynakládá stále více peněz. 
Spotřebitel si koupí zabalený výrobek a poté obal vyhodí do barevného kontejneru 
na tříděný odpad. Svozové firmy vytříděné odpady odvezou na tzv. dotřiďovací lin-
ky, kde se odpady ještě roztřídí na jednotlivé druhy dle jejich dalšího zpracování. 
Takto upravený odpad putuje ke zpracovatelům, kde se vyrábí recyklované výrobky. 
Náklady spojené s celým tímto procesem (pouze za obalové odpady) jsou hrazeny 
z poplatků, které platí firmy do Systému EKO-KOM. 

VÝSLEDKY ZA ROK 2023

Kam a kolik z vybraných 
poplatků Systém EKO-KOM 
vynakládá, je každoročně 

graficky znázorněno v tzv. struk-
tuře nákladů. Většina celkových 
nákladů připadá přímo na zajištění 
sdruženého plnění – tj. na zpětný 
odběr a využití obalových odpa-
dů. V roce 2023 to bylo 96,5 %. 
Z toho téměř 90 % představovaly 

přímé náklady odpadových činnos-
tí. Nejvíce peněz z vybraných po-
platků od klientů Systému míří do 
obcí, které jsou pro nás z pohledu 
plnění míry sběru tříděného odpa-
du klíčové. Loni to představovalo 
56 % veškerých nákladů Systému. 
Tím, jak se zvyšují požadované 
cíle recyklace obalových odpadů, 
finančně motivujeme úpravce, aby 

dotřiďovali více obalových odpadů 
pro materiálové využití, u hůře 
zpracovatelných obalů motivuje-
me zpracovatele k jejich recyklaci. 
Na podporu dotřídění a recyklace 
je tedy třeba vynakládat rok od 
roku více peněz. Zatímco v roce 
2022 to představovalo 23,1 % 
celkových nákladů Systému, loni 
to bylo 33,5 %.

VÝSLEDKY ZA ROK 2023

Struktura nákladů podle jednotlivých 
činností
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https://www.jaktridit.cz/i-holky-vedi-ze-se-tridi/

Nový televizní spot o třídění 
odpadu boduje!
EKO-KOM představil v červenci nový televizní spot o třídění odpa-
du a zatím boduje nejen u diváků!  Zvítězil v červencovém souboji 
spotů magazínu Marketing&Média o nejlepší reklamu a postoupil 
do velkého finále, kde se rozhodne o nejlepší reklamě roku 2024.

Televizní spot s názvem  
„I holky z první třídy vědí, 
že se třídí“ je součástí 

mediální kampaně, kterou se 
EKO-KOM snaží veřejnosti připo-
menout smysluplnost a nutnost 
třídění odpadu. „Hrdinky“ v nové 
reklamě samozřejmě vědí, že 
třídění je jednoduchý první krok 
k tomu, aby byl odpad efektiv-
ně využit. Recyklací lze připravit 
surovinu pro výrobu nových 
výrobků nebo lze odpad využít na 
výrobu tepla či energie. Tím šet-
říme primární zdroje, které nemu-
síme těžit. A méně odpadu končí 
bez efektivního využití na sklád-
kách, které představují zátěž pro 
životní prostředí. 
 
Díky vzájemné spolupráci AOS 
EKO-KOM, průmyslu, obcí a měst 
a samozřejmě díky aktivnímu 
přístupu občanů se loni z celko-
vého množství vyprodukovaných 
obalových odpadů podařilo 
předat 75 % k recyklaci a dalších 
11 % k energetickému využití. 
Míra recyklace obalů se tak  
meziročně zvýšila o 4 % a míra 
celkového využití byla vyšší o 5 %. 

Odpad rozhodně nepatří na 
zem! 
Do této kampaně se podařilo 
dostat i další aktuální téma, kte-
rým je problematika pohozeného 
odpadu, často označovaná jako 
littering. Děvčata se s tímto ve 
spotu vypořádají po svém a je 
jasné, že házet odpad na zem se 
nevyplácí!  
Littering je nejenom neestetický, 
ale také nebezpečný celosvětový 
problém. Na jeho úklid musejí 
obce vynakládat velké finanční 
prostředky, které by mohly využít 
třeba k rozvoji dětských hřišť, 
sportovišť, údržbě parků atd. 

Kampaně napovídají, ale i baví
Televizní spoty využívá EKO-KOM 
pro informování veřejnosti o důle-
žitosti uvědomělého nakládání 
s odpady prakticky od začátku 
své činnosti. V minulé televizní 
kampani se na televizních ob-
razovkách objevovaly například 
úspěšné spoty ukazující nesmysl-
né situace záměny různých pro-
fesí, které měly v lidech podpořit 
myšlenku smysluplnosti správné-
ho nakládání s odpady. 

 
To podepisuje slogan „Život 
dává smysl, když je vše na svém 
místě“.
 
Veřejnost tak bavila videa, 
v nichž si letušky vymění roli 
s popeláři, číšník z luxusní restau-
race se prohodí s ošetřovatelem 
zvířat v zoo, řezník s chirurgem 
a hasiči s gogo tanečnicemi.  

V dalších letech na tyto úspěšné 
spoty navázaly další, tentokrát 
se sdělením, že správným třídě-
ním připravujeme surovinu pro 
recyklaci a další využití, nebo že 
třídění je základní a jednoduchou 
činností, díky které můžeme sní-
žit vlastní uhlíkovou stopu.
Aktuální spot se statečnými hol-
čičkami, jste v průběhu prázdnin 
mohli spatřit nejen na televizních 
obrazovkách, ale také v online 
prostředí.

Doufáme, že se vám spot líbí, ale-
spoň stejně, jako se líbil odborné 
veřejnosti při hlasování týdeníku 
Marketing&Média o nejlepší čer-
vencovou reklamu.  Díky vítězství 
v této anketě postoupil do velké-
ho finále, kde se v lednu rozhodne 
o nejlepší reklamě roku 2024.

A protože digitální svět je už 
nedílnou součástí životů většiny 

z nás, stále častěji využíváme 
k informování veřejnosti nejen 
televizní obrazovky a tištěná mé-
dia, ale také sociální sítě a online 
prostředí internetových stránek.

Komunikace pomáhá třídění
Zajištění povinné osvěty a vzdě-
lávání žáků v oblasti ochrany 
životního prostředí a informování 
spotřebitelů o správném třídění 

vyplývá z autorizace udělené 
EKO-KOMu Ministerstvem život-
ního prostředí ČR a AOS  
EKO-KOM ji naplňuje již od 
roku 1997 probíhajícím školním 
vzdělávacím programem. A pro 
oslovení dostatečného množství 
spoluobčanů zůstávají televizní 
spotové kampaně stále mezi 
klíčovými komunikačními nástroji. 
Například v roce 2023 vidělo náš 

TV spot na televizních obrazov-
kách alespoň jednou téměř 80 % 
občanů ČR.  

Realizace komunikačních kampaní 
tak dlouhodobě přispívá k efek-
tivnímu třídění odpadů v domác-
nostech a zároveň k dobrým 
výsledkům třídění a recyklace 
odpadů. 

OSVĚTA A PODPORA TŘÍDĚNÍ A RECYKLACE ODPADŮ OSVĚTA A PODPORA TŘÍDĚNÍ A RECYKLACE ODPADŮ

https://www.littering.cz
https://www.youtube.com/playlist?list=PLPeT5dkz1qWsAcPDMzTSDu5ljGnanH4S7
https://www.samosebou.cz/video_post_type/tridenim-odpadu-snizujete-uhlikovou-stopu/
https://www.jaktridit.cz/i-holky-vedi-ze-se-tridi/
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https://www.ekokom.cz/wp-content/uploads/2024/09/Specifikacni-list-Podil-recyklovaneho-materialu-v-obalovem-prostredku-%E2%80%93-plastova-lahev-PET.docx

PREVENCE VZNIKU ODPADŮ A OSVĚTA TŘÍDĚNÍ 

Letošní letní festivalová sezóna skončila, a to znamená jediné. Opět 
jsme si užili spoustu zábavy, živé hudby, jedinečných zážitků a přá-
tel. Ale bohužel také vznikly tuny odpadu. O ty se již sedmnáctý rok 
postaral úspěšný projekt Čistý festival. Dávno jsou tak pryč časy, 
kdy jste festivalový odpad mohli najít hlavně na zemi a místo v davu 
jste se brodili v použitých kelímcích a dalším nepořádku.

Čistý festival přináší více 
zábavy. Dlouhodobě třídí 
odpad v Česku 75 % oby-

vatel, a to hlavně v domácnosti, 
kde pro to mají vytvořené dobré 
podmínky. Ovšem, stále jsou 
situace, kdy lidé třídí méně, nebo 
na to úplně zapomínají. I proto 
EKO-KOM podporuje projekty, 
které třídění odpadů při volnoča-
sových aktivitách nebo kulturních 
akcích připomínají nebo umožňují. 
Mezi takové projekty patří právě 
i Čistý festival.  

Z prosté myšlenky zajistit třídění 
odpadu na festivalech se 

 
postupem času vyvinul unikát-
ní projekt, navíc podporovaný 
atraktivní komunikační kampaní. 
Cílem tohoto projektu je vytřídit 
a k následné recyklaci či jinému 
využití předat maximum festi-
valových odpadů. Od roku 2008 
tak bylo díky tomu vytříděno více 
než 640 tisíc kg plastů, papíru, 
skla a kovů. 

Každoročně je třídění dostupné 
zhruba na 20 hudebních festiva-
lech, které jsou vybavené speci-
álními barevnými třikoši a pytli 
vyrobenými s podílem recyklova-
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RADY A TIPY KLIENTSKÉHO ODDĚLENÍ 

Třídit na festivalech má smysl! PET lahve
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liu nápojových lahví, musíme do 
odměn zavést finanční nástroj u 
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Semináře pro klienty 
Vážení klienti, dovolujeme si Vás pozvat na naše semináře, které pořádáme ve všech krajích ČR. Získáte 
zde informace o povinnostech ze zákona o obalech, o fungování Systému EKO-KOM a vysvětlíme Vám 
strukturu čtvrtletních výkazů o produkci obalů.

                                                            Registrujte se zde

 
Účast je pro klienty zdarma.
Maximální počet účastníků za jednu společnost jsou 2 osoby.
V případě otázek využijte e-mail: seminare@ekokom.cz nebo telefon: 729 848 452 (Karolína Sodomová).
Registrace je platná až poté, co Vám ji potvrdíme z naší strany.

Těšíme se na Vaši účast!

E k o k o m u n i k a c e

Vážení klienti,

nastalý advent i příprava firemních 
budgetů upozorňují, že rok s šest-
kou na konci už míří do finále. Jsme 
tu tedy znovu s naším pravidelným 
zpravodajem. Toto vydání je pro 
mě ale jiné než dosud – na tomto 
místě zpravodaje se k Vám obra-
cím naposledy. Říká se, že změna 
je život, a proto od 1. prosince 
2016 odcházím po šesti letech 
z postu ředitele klientského oddě-
lení na pozici provozního ředitele, 
kde budu mít na starosti koordinaci 
činností nejen klientského oddě-
lení, ale i oddělení zabývajících se 
spoluprací s obcemi, zpracovateli, 
druhotnými surovinami. Rád bych 
Vám tedy poděkoval za dosavadní 
spolupráci a také představil svého 
nástupce Mgr. Martina Fojtíka.

A co Vás čeká na následujících 
stránkách? V úvodním článku vy-
světlíme, jak je to s využitím třídě-
ného odpadu – kolik se ho ročně 
zrecykluje a co se děje se zbytkem. 
Kromě toho se dozvíte vše o recy-
klaci papíru, rozhodně si nenechte 
ujít ani unikátní video, které ma-
puje celou cestu vytříděného papí- 
rového odpadu. V několika krát-
kých příspěvcích jsme shrnuli i naše 
úspěšné komunikační aktivity.

S přáním klidného závěru roku 

Ing. Petr Šikýř, MBA,
ředitel klientského oddělení

E d i t o r i a l t ř í d ě n í  a  r E c y k l a c E  o d p a d ů

Kolik vytříděného 
odpadu lze skutečně 
zpracovat?

V České republice třídí  
odpad už sedm Čechů  
z deseti. Roste tak i podíl 

vytříděných odpadů na celko- 
vém množství komunálního od-
padu. Loni každý obyvatel ČR  
vytřídil přes 42 kilogramů papíru, 
skla, plastů a nápojových karto- 
nů, s kovy to pak bylo dokonce  
54 kilogramů. A s každým rokem 
třídí lidé odpad stále kvalitněji. 
Od toho se pak odvíjí i procento 
reálně využitelného vytříděného 
odpadu – dnes je v tuzemsku  
recyklovatelná a dále využitelná  
již valná většina odpadů vytřídě-
ných do barevných kontejnerů. 

V celostátním průměru se z vy-
tříděných odpadů recykluje zhruba 
90 %. To znamená, že 90 % odpa- 
du, který vytřídily tuzemské  
domácnosti do barevných kontej-
nerů a který byl následně odve- 
zen k dotřídění na třídicí linky, se 
stává druhotnou surovinou urče-
nou k dalšímu zpracování. Zbý-
vajících 10 % sítem dotřiďovací 
linky neprojde a stává se takzva-

ným výmětem. Ten je pak vyu-
žit energeticky nebo odstraněn 
na skládku.

Tzv. výmět obsahuje materi-
ály, které nelze recyklovat, a také 
příměsi, které do barevných kon-
tejnerů nepatří. Jejich množství 
se v jednotlivých lokalitách liší – 
obecně se kvalita tříděného od-
padu odvíjí od zvoleného systému 
sběru v dané lokalitě a pečlivosti 
tamních obyvatel při třídění. n

Množství obalů uvedených na trh neustále roste. 
Výjimkou není ani tuzemský trh, na nějž loni firmy 
uvedly zhruba jeden milión obalů. Díky kvalitnímu 
systému třídění a recyklace, který má ČR k dispozici, 
se jich podařilo „podchytit“ více než ¾. Celkem  
tak bylo k třídění a recyklaci předáno 730 662 tun 
obalového odpadu.
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správně třídit, kde jsou nejbližší kontejnery na 

konkrétní odpad. V letních měsících přibudou i mís-

ta s volně přístupnými velkokapacitními kontejnery 

na bioodpad.  

„Aplikace bude spuštěna během ledna. Ke stažení 

bude, podobně jako jiné mobilní aplikace, v online 

obchodech (Google play pro Android nebo App 

Store pro iOS). Stačí zadat slovní spojení Třídění 
odpadu v Karlových Varech nebo použít QR čtečku 

a naskenovat příslušný kód,” popsala Kyselá. 

Aplikace je zcela zdarma, stejně jako vývoj. Měs-

to tedy nevložilo do projektu ani korunu. „Jedná 

se o aplikaci společnosti EKO-KOM, město za její 

vývoj ani úpravu pro potřeby Karlových Varů nic 

neplatí,” vysvětlila Kyselá.  

Nová aplikace poskytuje mimo jiné informace  

o tom, jak správně třídit či kde jsou nejbližší 

kontejnery na konkrétní odpad.  
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Elektronický zpravodaj pro klienty společnosti EKO-KOM, a. s.
EKO-KOM, a. s., Na Pankráci 1685/17, 140 21 Praha 4
zpravodaj@ekokom.cz, www.ekokom.cz, tel.: + 420 729 848 444–445, + 420 261 176 256

ZAPOJENÍ DO SYSTÉMU EKO-KOM

tel: +420 729 848 444, +420 261 176 256, 
+420 729 848 445, +420 261 176 257

e-mail: info@ekokom.cz

EVIDENCE OBALŮ,  
VÝKAZY O PRODUKCI OBALŮ

tel: +420 729 848 430

e-mail: evidence@ekokom.cz

FAKTURACE, URGENCE PLATEB

tel: +420 729 848 450

e-mail: pohledavky@ekokom.cz

POŽADAVKY NA OBALY  
UVÁDĚNÉ NA TRH, ZNAČENÍ OBALŮ

tel: +420 729 848 460

e-mail: kolar@ekokom.cz

EKO-KOM, a. s., klientské oddělení

Na Pankráci 1685/17,  
140 21 Praha 4, Česká republika

tel: +420 729 848 444–445, 
+420 261 176 256

e-mail: info@ekokom.cz 
www.ekokom.cz

PŘEMĚNA ODPADŮ NA ZDROJE
Jste tvořiví? Vadí vám plýtvání? Chcete zlepšit životní prostředí?

Požadujete recyklované materiály ve veřejných zakázkách? 
Používáte recyklované materiály pro výrobu?

Přihlaste se do některé z kategorií této soutěže:

Ministerstvo průmyslu a obchodu
vyhlašuje celostátní soutěž

Kritéria soutěže, informace o cenách a přihlášky na: 
www.mpo.cz

Soutěžní projekty a práce zasílejte do 15. ledna 2017 
na email: druhotnasurovina.soutez@mpo.cz

VÝROBA

DISTRIBUCE

RECYKLACE

ZBYTKOVÝ
ODPAD

OBĚHOVÉ
HOSPODÁŘSTVÍ

DESIGN

UŽÍVÁNÍ
A OPRAVY

SBĚR

SUROVINY

2 
Nejlepší stavební 

činnost

1 
Nejlepší  
výrobek

4 A
Nejlepší  

studentský projekt

3 
Nejlepší projekt 
veřejné správy

4 B 
Nejlepší dětský 

projekt

KATEGORIE SOUTùÎE:

Výrobek, při jehož výrobě byla část původních 
přírodních surovin nahrazena druhotnými 
surovinami/recykláty a je na trhu uplatnitelný.

Nejlepší výrobek z druhotné suroviny
určeno pro podnikatelskou sféru

Stavba, rekonstrukce, demolice, při které byly 
využity druhotné suroviny/recykláty nebo byly 
vyprodukovány a dále využity.

Nejlepší využití druhotné suroviny ve stavebnictví
určeno pro podnikatelskou sféru 

Vyhlá‰ení v˘sledkÛ soutûÏe se bude konat v bfieznu 2017

Podrobné informace najdete na http://www.mpo.cz/cz/prumysl/ 
politika-druhotnych-surovin-cr/celostatni-soutez-ministerstva-prumyslu- 

a-obchodu- premena-odpadu-na-zdroje--221269/, 
nebo zašlete dotaz na e-mail: druhotnasurovina.soutez@mpo.cz 
nebo kontaktujte organizátory soutěže na tel. čísle 224 851 111. 

Soutěž organizuje Ministerstvo průmyslu a obchodu v rámci osvěty a přípravy společnosti na přechod k oběhovému hospodářství.
Sponzoři soutěže: SUEZ Využití zdrojů a.s., Sims Recycling Solutions s.r.o., EKO-KOM, a.s., Burzovní nadace

www.ekokom.cz
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ředitel klientského oddělení

E d i t o r i a l t ř í d ě n í  a  r E c y k l a c E  o d p a d ů

Kolik vytříděného 
odpadu lze skutečně 
zpracovat?

V České republice třídí  
odpad už sedm Čechů  
z deseti. Roste tak i podíl 

vytříděných odpadů na celko- 
vém množství komunálního od-
padu. Loni každý obyvatel ČR  
vytřídil přes 42 kilogramů papíru, 
skla, plastů a nápojových karto- 
nů, s kovy to pak bylo dokonce  
54 kilogramů. A s každým rokem 
třídí lidé odpad stále kvalitněji. 
Od toho se pak odvíjí i procento 
reálně využitelného vytříděného 
odpadu – dnes je v tuzemsku  
recyklovatelná a dále využitelná  
již valná většina odpadů vytřídě-
ných do barevných kontejnerů. 

V celostátním průměru se z vy-
tříděných odpadů recykluje zhruba 
90 %. To znamená, že 90 % odpa- 
du, který vytřídily tuzemské  
domácnosti do barevných kontej-
nerů a který byl následně odve- 
zen k dotřídění na třídicí linky, se 
stává druhotnou surovinou urče-
nou k dalšímu zpracování. Zbý-
vajících 10 % sítem dotřiďovací 
linky neprojde a stává se takzva-

ným výmětem. Ten je pak vyu-
žit energeticky nebo odstraněn 
na skládku.

Tzv. výmět obsahuje materi-
ály, které nelze recyklovat, a také 
příměsi, které do barevných kon-
tejnerů nepatří. Jejich množství 
se v jednotlivých lokalitách liší – 
obecně se kvalita tříděného od-
padu odvíjí od zvoleného systému 
sběru v dané lokalitě a pečlivosti 
tamních obyvatel při třídění. n

Množství obalů uvedených na trh neustále roste. 
Výjimkou není ani tuzemský trh, na nějž loni firmy 
uvedly zhruba jeden milión obalů. Díky kvalitnímu 
systému třídění a recyklace, který má ČR k dispozici, 
se jich podařilo „podchytit“ více než ¾. Celkem  
tak bylo k třídění a recyklaci předáno 730 662 tun 
obalového odpadu.

2  w w w.ekokom.c z

z vytříděných  
odpadů se recykluje 
zhruba 90 %

90 %
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n druhotná surovina  n výmět
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název: Jihomoravané loni vytřídili 45 tun 
obalového odpadu | Zdroj: ekolist.cz
datum: 30. 12. 2016 | Odkaz: http://ekolist.cz/
cz/zpravodajstvi/zpravy/jihomoravane-loni-vytri-
dili-45-tun-oba...

byvatelé Jihomoravského kraje vytřídili 
v loňském roce kolem 45 tun obalového 
odpadu, vyplývá z analýzy společnosti 

EKO-KOM, která se zabývá recyklací odpadů 

z obalů. Z toho bylo skoro 23 tun papíru, přes 

12 tun skla a deset tun plastu, sdělila mluvčí  

EKO-KOM Lucie Müllerová. Podle ní tím Jihomora-

vané zachránili 285 hektarů přírody. 

Podle společnosti se díky třídění a recyklaci 
odpadů v kraji nedostalo do ovzduší přes 56 tisíc 

tun oxidu uhličitého. „Uspořilo se takové množství 

energie, které by pokrylo roční spotřebu 15 500 

domácností,” uvedla Müllerová.

Odpad třídili i lidé ve Znojmě. „S tříděním 
odpadu jsem velmi spokojený a děkuji za to 

občanům, kteří na tom mají zásluhu,” řekl zno-

jemský starosta Vlastimil Gabrhel (ČSSD).

EKO-KOM uvádí, že se Češi ve třídění stále 

zlepšují. „Aktuálně třídí odpad už 72 procent 

obyvatel České republiky. Od roku 2000 se tak 

zečtyřnásobilo množství vytříděného odpadu 

a za posledních 15 let se vytřídilo do barevných 
kontejnerů přes 8,3 milionu tun obalového 
odpadu,” sdělila mluvčí. Nyní je to ročně kolem 

700 000 tun.

„Uložený odpad na jednu hromadu by měl stejný  

objem, jako má hora Říp. Za tuto praktickou 

každodenní snahu chránit naši přírodu a krajinu je 

nutné ocenit každou třídící rodinu,” uvedl generál-

ní ředitel společnosti EKO-KOM Zbyněk Kozel.

Češi si dobře vedou i ve srovnání Evropského 

statistického úřadu Eurostat. „V celkové míře 

recyklace a využití obalových odpadů je Česká 

republika šestou nejlepší zemí v Evropské unii. 

Nadprůměrně dobrá je v třídění a recyklaci plas-
tových obalů, kde jí patří druhá příčka,” uvedla 

Müllerová. Podle ní je český systém při dosa-

hování vysoké míry recyklace výrazně efektivně-

jší a levnější, než je například v Rakousku nebo 

Německu.

Češi mají k dispozici už více než 272 000 

barevných kontejnerů na třídění. V průměru to 

k nim mívají ze svého domova do 100 metrů. „Na 

jedno sběrné místo připadá 131 obyvatel, což je  

v evropském měřítku výborné. V jiných zemích 

jsou to stovky, a někde dokonce tisíce,” doplnil 

ředitel oddělení komunikace EKO-KOM Lukáš 

Grolmus.

název: Mobil pomůže zajistit pořádek ve Varech
Zdroj: Mladá fronta dnes | Autor: Petr Toman
Mutace: Mladá fronta dnES – karlovarský kraj
datum: 10. 01. 2017
Odkaz: http://zpravy.idnes.cz/mfdnes.asp

ARLOVY VARY Vidíte přeplněný kontejner? 

Jednoduše jej vyfotíte a město poté zařídí 

jeho vývoz. Sci-fi? Nikoliv. Radnice totiž 

nabídne obyvatelům Karlových Varů zbrusu novou 

aplikaci pro chytré telefony. A nejen to, program 

nabídne řadu možností, jak pomoci úklidové firmě 

ve městě. „Vzhledem k tomu, co všechno aplikace 

umí a jaké informace poskytuje, předpokládáme, že 

nám pomůže operativně zajišťovat vývoz nádob na 

tříděný odpad (i mimo stanovený harmonogram), 

opravu nebo výměnu poškozených nádob a úklid 

stanovišť. Tedy udržovat větší pořádek na území 

města,” popsala část funkcí mluvčí karlovarského 

magistrátu Helena Kyselá. Aplikace by také mohla 

přispět k ještě většímu zájmu obyvatel o třídění 
odpadu, protože poskytuje informace o tom, jak 
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